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Protokół Nr 6/2025 

z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu, Młodzieży i Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi Rady Gminy Wierzchosławice 

odbytego dnia 24 marca 2025 r. 

w Urzędzie Gminy Wierzchosławice (I piętro – pok. nr 15) 

Posiedzenie rozpoczęto 24 marca 2025 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 09:27 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków Komisji: 

Obecni: 

1. Piotr Bieś 

2. Barbara Knapik 

3. Konrad Marszałek 

4. Dawid Mocny 

5. Tomasz Rodak 

6. Krzysztof Wiśniewski 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

Małgorzata Moskal – Wójt Gminy 

Wojciech Aleksander – Zastępca Wójta 

Joanna Przybyło – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Wierzchosławicach 

Renata Rzepa – Kierownik Referatu Edukacji, Kultury i Sportu 

 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Tomasz Rodak. Przywitał zaproszonych 

gości, poinformował, że w posiedzeniu uczestniczy wymagana ilość członków Komisji, co 

pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Barbara Knapik, Konrad Marszałek, Dawid Mocny, Tomasz Rodak, Krzysztof Wiśniewski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Bieś 

 

Przyjęto porządek posiedzenia, jak niżej: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 5/2024 z posiedzenia odbytego dnia 30 grudnia 2024 r. 

4. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej im. Władysława Stanisława 

Reymonta w Wierzchosławicach za rok 2024. 

5. Sprawozdanie z realizacji uchwały o sprzyjaniu rozwojowi sportu oraz wykonania projektów 

klubów sportowych w 2024 roku. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr 5/2024 z posiedzenia odbytego dnia 30 grudnia 2024 r. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przekazany członkom Komisji elektronicznie. 

Pytań oraz uwag do protokołu nie było. 
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu Nr 5/2024 z posiedzenia odbytego dnia 30 grudnia 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Barbara Knapik, Konrad Marszałek, Dawid Mocny, Tomasz Rodak, Krzysztof Wiśniewski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Bieś 

 

4. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej im. Władysława Stanisława 

Reymonta w Wierzchosławicach za rok 2024. 

- Joanna Przybyło: Gminna Biblioteka Publiczna jest jednostką organizacyjną Gminy 

Wierzchosławice wpisaną do rejestru instytucji kultury. Działa na podstawie ustawy 

o bibliotekach i ustawy o działalności kulturalnej i Statutu nadanego Uchwałą Rady Gminy 

Wierzchosławice w 2021 roku. Głównym celem działalności biblioteki jest gromadzenie, 

przechowywanie, udostępnianie zbiorów bibliotecznych, promocja czytelnictwa, zaspokajanie 

potrzeb informacyjnych czytelników i kulturalnych mieszkańców Gminy Wierzchosławice. Sieć 

biblioteczną tworzy biblioteka główna w Wierzchosławicach i 4 filie: w Mikołajowicach, 

Bogumiłowicach, Łętowicach i Bobrownikach Małych. W zeszłym roku księgozbiór biblioteki 

liczył 56 121 woluminów. Zakupiono 1 967 książek, w tym z dotacji gminy 1 340 i ze środków 

Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego 617. Korzystaliśmy w tym zakresie z Programu 

Rozwoju Czytelnictwa Priorytet 1 Poprawa oferty bibliotek publicznych/ zakup i zdany dostęp do 

nowości wydawniczych. Wszystkie zbiory biblioteczne są udostępnione w systemie SOWA 

w elektronicznym katalogu. Oprócz zbiorów tradycyjnych mamy dla naszych czytelników 

audiobooki. W zeszłym roku 22 sztuki kupiliśmy z funduszu sołeckiego. Posiadamy też 

i oferujemy naszym czytelnikom odtwarzacze książki cyfrowej, tzw. czytaki, współpracujemy ze 
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Stowarzyszeniem w zakresie dostępu zbiorów osobom niedowidzącym, słabowidzącym. 

W zeszłym roku zarejestrowano 2 384 czytelników, którzy wypożyczyli blisko 63 000 książek. 

Biblioteka też uczestniczy w Programie Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego Mała 

Książka Wielki Człowiek. W 2024 roku udostępniliśmy 35 wyprawek czytelniczych dla nowych 

czytelników. Udostępniamy też kody Legimi, biblioteka nasza współpracuje z konsorcjum przy 

Bibliotece Wojewódzkiej w Krakowie. Udostępniamy też czytelnię Academica, to jest czytelnia 

Biblioteki Narodowej. W 2024 roku uczestniczyliśmy, prowadziliśmy 4 duże projekty, w ramach 

których organizonych było mnóstwo różnych wydarzeń. Były to Biblioteki dla Klimatu we 

współpracy z Fundacją Rozwoju Społeczeństwa Informacyjnego, a realizowane z Paniami 

z 11 Kół Gospodyń Wiejskich. Realizowaliśmy też projekt Biblioteki Pełne Energii z Fundacją 

PVE z Bydgoszczy. Uczestniczyliśmy też w 5. Rundzie Programu Rozwoju Bibliotek, w ramach 

którego opracowany został plan rozwoju biblioteki na rok 2024 i 2025. Kolejnym projektem była 

współpraca z Fundacją WWF, młodzież z naszej gminy przygotowywała wystawę klimatyczną, 

zajęliśmy 1. miejsce i ta wystawa jest realizowana w Centrum EC1 w Łodzi. W kwietniu będzie 

uroczyste otwarcie i ona będzie taką wystawą ogólnopolską, dostępną do zwiedzania. 

Realizowaliśmy spotkania autorskie z Magdaleną Majcher, dwa spotkania z Panią Sabiną 

Jakubowską. Wygraliśmy też w ramach jednego z projektu spotkanie z przyrodnikiem Adamem 

Zbyrytem. Odwiedzili nas też Julia Fiedorczuk i Filip Springer w ramach jednego projektu.  

Zorganizowaliśmy 6 wystaw malarskich i fotograficznych, 7 konkursów plastycznych, mnóstwo 

warsztatów, wiele wydarzeń. Przy bibliotece działają kluby gier planszowych, robótek ręcznych, 

założyliśmy też klub filmowy i działa też od 15-stu lat, w zeszłym roku obchodziliśmy 15-lecie 

dyskusyjnego klubu książki. Biblioteka włączyła się też w wydarzenia rocznicowe związane 

z obchodami roku Wincentego Witosa. Biblioteka zorganizowała promocje dzieł wybranych 

Wincentego Witosa z udziałem przedstawicieli Towarzystwa Przyjaciół Muzeum Wincentego 

Witosa i Instytutu Pamięci Narodowej. Zorganizowaliśmy wieczornicę w listopadzie ku pamięci 

Wincentego Witosa. Była też projekcja filmu – Witos. Najważniejsza jest Polska dla młodzieży. 

Wystawa – Twarze Witosa w karykaturze. Był też konkurs plastyczny – Kartka urodzinowa dla 

Wincentego Witosa i współorganizowaliśmy też uroczyste obchody 100-lecia Domu Ludowego 

Wincentego Witosa – 27 września to się odbyło.    

 

Pytań oraz uwag nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej im. Władysława Stanisława 

Reymonta w Wierzchosławicach za rok 2024. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Barbara Knapik, Konrad Marszałek, Dawid Mocny, Tomasz Rodak, Krzysztof Wiśniewski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Bieś 

 

5. Sprawozdanie z realizacji uchwały o sprzyjaniu rozwojowi sportu oraz wykonania 

projektów klubów sportowych w 2024 roku. 

- Renata Rzepa: zgodnie z Uchwałą Rady Gminy Wierzchosławice w sprawie określenia 

warunków i trybu udzielania i rozliczania dotacji służących sprzyjaniu rozwojowi sportu oraz 

kontroli ich wykorzystania, Wójt nie później niż do dnia 30 kwietnia każdego roku, jest 

obowiązany przedłożyć Radzie Gminy takie sprawozdanie. 12 lutego tamtego roku został 

ogłoszony nabór wniosków na dofinansowanie realizacji w 2024 roku projektów klubów 

sportowych z zakresu sprzyjania rozwojowi sportu. Wnioski złożyło 6 klubów sportowych, pula 

przeznaczona na tamten rok to 230 000. Wszystkie kluby sportowe złożyły w terminie 

sprawozdanie końcowe z wykonania projektów wraz z materiałami dokumentującymi działania 

faktycznie podjęte przy realizacji zadań. Stowarzyszenie LKS Wierzchosławice – Ostrów 

otrzymało 35 000 dotacji, LKS Dunajec Mikołajowice 34 000, Stowarzyszenie JUDO TORA – 

30 000, Akademia Piłkarska – 70 000, Stowarzyszenie LKS Gosłavia Gosławice – 33 000, 

Stowarzyszenie LKS Rudka – 7 000. Organizacje pozarządowe wniosły niemały wkład 

w realizację poszczególnych projektów. Z jednej strony było to zaangażowanie i kreatywność, 

z drugiej zaś wymierne środki finansowe, a także wkład pozafinansowy, czyli głównie aktywność 

wolontariuszy i członków organizacji. Realizowały szereg działań, które miały na celu rozwój 

kultury fizycznej i aktywności sportowej wśród mieszkańców, w tym szczególności dzieci 

i młodzież. W ramach działalności LKS Wierzchosławice – Ostrów, które są w B klasie i wczoraj 

wygrały pierwszy mecz 4:0 z LKS Victoria Koszyce Małe. LKS uczestniczył w ligowych 
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rozgrywkach piłkarskich, turniejach oraz regularnych treningach. LKS Dunajec Mikołajowice 

jest w klasie A, wczoraj zremisował z Łękawicą, LKS Mikołajowice Dunajec zorganizował 

między innymi memoriał imienia Władysława Kocąba i zajął wysokie miejsce w pucharze Wójta, 

a także aktywnie dbał o obiekty sportowe. Stowarzyszenie JUDO TORA Wierzchosławice 

promowało aktywność fizyczną poprzez treningi judo, uczestnicząc w zawodach krajowych 

i międzynarodowych. Akademia Piłkarska Wierzchosławice rozwijała sport wśród dzieci 

i młodzieży zdobywając liczne sukcesy w tym 3. miejsce w turnieju o Puchar Tymbarku dla 

drużyny dziewcząt. LKS Gosłavia to jest już okręgówka, w weekend przegrała 4:1. LKS Rudka 

również realizowała projekty mające na celu promocję aktywności fizycznej organizując turnieje 

i zawody sportowe. LKS Rudka tak naprawdę w tamtym roku tylko i wyłącznie trenowała do 

końca sezonu, oni byli w klasie A i wycofali drużynę z rozgrywek oraz część tych pieniędzy 

wrócili z powrotem na konto gminy. Współpraca z innymi klubami w regionie, organizowanie 

imprez oraz dbanie o infrastrukturę sportowe były kluczowe do realizacji celów. Wszystkie te 

inicjatywy przyczyniły się do promocji zdrowego trybu życia, integracji społecznej w gminie 

Wierzchosławice. Realizacja uchwały daje podstawę do wniosku i przyczynia się ona do 

większej aktywności społecznej organizacji pozarządowych oraz bardziej racjonalnego 

i gospodarnego wykorzystania środków publicznych. Wspierając zadania publiczne, gmina może 

w pełni wykorzystać potencjał organizacji, aby efektywnie wpływać na zapotrzebowanie 

lokalnych społeczności. Dzięki kontynuowanej współpracy z organizacjami i dofinansowaniu 

przez gminę realizowanych przez organizacje zadań publicznych, budowana jest na wysokim 

poziomie aktywne partnerstwo pomiędzy administracją publiczną, a organizacjami 

pozarządowymi. Jeszcze dodam, że w tym roku już został rozstrzygnięty nabór na realizację 

zadań w zakresie sportu, pula na ten rok to jest 260 000, dołożone zostało z budżetu gminy 

30 000 na sport. Tak po krótce powiem, że LKS Wierzchosławice – Ostrów otrzymał 51 000, 

LKS Dunajec Mikołajowice – 47 000, JUDO TORA – 34 000, Akademia Piłkarska – 76 000, 

LKS Gosłavia Gosławice – 45 000, Stowarzyszenie LKS Rudka – 7 000 na drużynę dziewcząt. 

Dziękuję bardzo. 

 

- Konrad Marszałek: chciałbym podziękować Radnym i Pani Wójt za przekazanie większej 

ilości środków na kluby sportowe, które na pewno będą dobrze zagospodarowane, ponieważ one 

nie wystarczały do tej pory, a pomogą im w rozwoju. Wiadomo ta praca jest wykonywana 

społecznie, radny Krzysztof Wiśniewski bardzo dobrze o tym wie, bo działa w LKS 

Mikołajowice i tam są bardzo duże potrzeby, niewystarczające, ale na pewno środki, o których 

Pani wspomniała to są minimalne środki, ale pozwolą im nawet na zatrudnienie gospodarza 

obiektu, z czym do tej pory tak naprawdę borykali się. Bardzo dziękuję za to. 

 

Więcej pytań oraz uwag nie było. 
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Głosowano w sprawie: 

Sprawozdanie z realizacji uchwały o sprzyjaniu rozwojowi sportu oraz wykonania projektów 

klubów sportowych w 2024 roku. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Barbara Knapik, Konrad Marszałek, Dawid Mocny, Tomasz Rodak, Krzysztof Wiśniewski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Bieś 

 

6. Wolne wnioski. 

Dyskusji nie było. 

 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji dokonał zamknięcia 

6 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu, Młodzieży i Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi.  

 

Na tym protokół zakończono.  

 
 

Protokołowała:        Przewodniczący Komisji:  

 

 

Karolina Ducinowska       Tomasz Rodak 


